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72. OSOKO BILKURAKO AKTA 

 
 

Zumaiako herrian, 2013ko urriaren 31an, arratsaldeko zortzi eta erdietan, 
udaletxe honetako batzar aretoan Udalbatza eratu da ezohiko bilkura egiteko, 
aurrez zehaztutako eguneko aztergaien arabera. Garaiz eta zuzen deitu 
direlarik, Udalbatzako kide hauek bertaratu dira: 

 

Lehendakaria:    Iñaki Agirrezabalaga Alkorta jn. 

 

Bertaratutako zinegotziak:   Arritokieta Gonzalez Elosua and.. 

Iñaki Ostolaza Esnal jn  

Peru Fernandez-Arroyabe Txapartegi jn. 

Maitane Agirre Arrieta and. 

Montse Arana Perez and. 

Juan Carlos Cendoya Aizpurua jn. 

Edurne Egaña Manterola and. 

 Xabier Gallastegi Idigoras, jn. 

      Aitor Leiza Alberdi jn 

Isidro Fernandez Echave jn. 

Emiliano Cabañas Gonzalez jn. 

Eneko Agirre Maiora jn 

 

Ez bertaratuak    

 

 

 

 

Idazkaria:                             Gorka Urgoiti Agirre  
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EGUNEKO AZTERGAIAK 

1.-  OGASUNA.-   
1.1.- 2014. EKITALDIRAKO ORDENANTZA FISKALAK  ONARTZEA,  BIDEZKO 
BADA. 

 

 
 

<<2013KO URRIAREN 29KO OGASUN BATZORDEAREN IRIZPENA, 2014. URTERAKO ORDENANTZA FISKALAK 
ONARTZEKO. 
 

AURREKARIAK 
 1.- 2013ko urriaren 1eko Ogasun Batzordean 2014. urterako ordenantza fiskalen lehenengo 
zirriborroaren proposamena aurkeztu zen.  
 
 2.- 2013ko urriaren 11ko Ogasun Batzordean 2014. urterako ordenantza fiskalen bigarren 
zirriborroaren proposamena aurkeztu zen. 
 
 3.- 2013ko urriaren 18ko Ogasun Batzordean 2014. urterako ordenantza fiskalen hirugarren 
zirriborroaren proposamena aurkeztu zen. 
 
      4.- 2013ko urriaren 29ko Ogasun Batzordean 2014. urterako ordenantza behin betiko 
proposamena aurkeztu zen. Baita zuzenketak aurkeztu eta bozkatu ere. Ondoren 2014rako ordenantza 
fiskalen behin betiko onespenerako Irizpenaren bozketa egin da. 
 

     5.- Irizpen honi 2014rako Ordenantza Fiskalen proposamena eransten zaio.(1.Eranskina)  
 

IRIZPENA 
 
 Ondorioz, 2013ko urriaren 29an, BILDU (2) en aldeko botoekin,  PSOE (1)  abstentzioarekin eta  EAJ 
(1) kontrako botoekin, Ogasun Batzordeak aldeko irizpena jasotzen du eta honako  PROPOSAMEN hau 
udalbatzako osoko bilkuraren iritzipean jartzea erabaki du (Toki Araubidearen Oinarriak arautzen dituen 
apirilaren 2ko 7/1985 Legearen 47 artikuluan araututakoari jarraituz, erabakia udalbatzako bertan daudenen 
gehiengo sinplea beharko da):  
   
 1.- Hasierako onarpena ematea 2014.urterako Ordenantza Fiskalen aldaketari eta uztailaren 5eko 
11/1989 Gipuzkoako Hazienda Lokalen Foru Arauaren 16. artikuluaren arabera, udaleko iragarki taulan eta 
GAOn argitaratu hogeitamar egunetan zehar. 
 
 2.- Jendaurreko erakusketako epealdia amaitu ondoren, Udal Korporazioak aurkeztu diren 
erreklamazioak ebatziz behin betiko erabakia hartuko du eta  erreklamaziorik aurkezten ez badira behin 
behinekoa zen erabakia behin betiko hartutzat ulertuko da. 
 
 3. Behin betiko erabakiaren testu bateratua Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratu beharko da, eta 
ez da indarrean jarriko argitaratzen ez den bitartean. 

 

Zumaian, 2013ko urriaren 29an>> 
 

Arritokieta Gonzalezek (BILDU) gaia aurkeztu du esanez euren irizpide orokorra 
KPI igotzea (EAEko abuztutik abuzturako 1,9) dela edo izoztea kasu gehienetan, 
kasu konkretu bat kenduta. 
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Ondasun Higiezinen Gaineko Zerga edo IBI-an KPI-aren igoera proposatu dute 
mota guztietan, o sea Industri gune edo landa guneko higiezinetan eta etxe 
hutsen errekarguari dagokionez, iaz ezarri genuen %75a eta datorren urterako 
% 75ean mantentzea proposatzen dute eta iaz ezarri ziren salbuespen kasu 
berberak mantentzea baita. 

Ekonomia Jardueren gaineko zergari dagokionez: Ponderazio-koefizientea Foru 
Aldundiak ezarritakoak dira eta alda daitezken aldagaietan proposatzen dute 
igoerako koefiziente bakarra KPI-a igotzea eta gogoratu du iaz %7a baino 
gehiago jaitsi zela. 

 

Trakzio Mekanikoko ibilgailuen zergetan, proposamen desberdinak ibilgailuen 
moten arabera, turismoetan tramo guztietan KPI-aren igoera eta kongelatzen 
dituzte autobus, kamioi eta traktoreen prezioak. Atoi eta erdi atoiak ere igotzea 
proposatzen da. Bestelako ibilgailuetan ere KPI-a. 
 
Eraikuntza, Instalazio eta Obren gaineko zergari dagokionez, ICIO-a  
maximoetan dago azkeneko hiru, lau urteetan eta izoztuta dago. 
 
Hiru-lurren balioaren gehikuntzaren gaineko zerga (Plusvalia) tipoa Foru 
Aldundiak baimendutakoetan maximoetan dagoenez mantendu egiten dute, 
urte kopuruei dagokien edo aplikatzen zaien portzentaian KPI-a igotzea 
proposatu dute. 
 
Tasei dagokienez: 
 
Zaborren tasa mota guztietan KPI-a aplikatzea proposatzen dute. 
Hirigintzako lizentzia emateagatik irizpide orokorrean izan da jarduera berri 
horiek ez oztopatzeko edo indartzeko pixkat, tasak izoztea, baina martxan 
dauden jarduerei KPI-a aplikatzea. 
Udal hilerriko zerbitzuetan, tasa horiei ere KPI-a aplikatzea eta Taxi lizentzia eta 
baimen administratiboetan ere KPI-a. 
Uren tasari dagokionez, irizpidea ur-kontsumo arduratsu bat bultzatu behar dela 
eta horretarako kontsumo handiak egiten dituztenei erabatera edo bestera 
penalizatu egin behar zaiela eta bide horretan bi kontu aipatu ditu: alde 
batetik datorren urterako tasetatik aurrera ur-kontsumo kuotak, orain arte etxe 
batean lau pertsona bizi edo bat bizi berdin zen kontsumo totala neurtzen zen 
eta orduan nahiz eta lau pertsona bizi baina kontsumo arduratsu batekin 
denen kontsumoak ematen zuen bigarren tramuko tarifikazioetara, orduan hori 
ekiditzeko eta benetan kontsumo arduratsua egiten duenari babesteko 
hemendik aurrera hartuko dira etxe bakoitzean zenbat pertsona erroldatuta 
dauden eta kuota pertsona bakoitzaren eguneko kontsumoaren arabera 
egingo da. Eta horrela euren ustetan bermatzen da nahiz eta jende asko bizi 
kontsumo arduratsua egiten badute ez penalizatzea, eta hori tarifikazio motari 
dagokionez eta proposatzen diren igoerari dagokionez, kuota finko guztietan 
KPI-a igotzea proposatzen da eta kontsumoaren arabera doazen tasetan ur-
kontsumo arduratsua egiten duenetan, hau da, lehenengo tramuan prezioak 
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kongelatu egingo dira, hurrengo tramuan KPI-a igoera aplikatuko dugu eta 
azkenengo kontsumo gehieneko tramuan 2,5eko igoera proposatzen dute. 
 
Kirol Patronatuko tasei dagokionez, orokorrean KPI igoera aplikatzen da, 
hemen iaz egon zen BEZ-aren igoera eta orokorrean izoztu egin ziren eta KPI-
aren igoera proposatzen da eta gero hor familiak tipologia zabalagoen 
eskubidea bermatzeko zenbait aldaketa daude familia ugarietan. 
 
Gizarte Zerbitzuko prezioei dagokionez bai Etxez-etxeko laguntza eta baita ere 
Erabilera anitzeko apartamentuen prezioak izoztu egingo dira. Gizarte Zentruko 
zerbitzuei dagokionez podologoaren prezioak izoztu egingo dira eta ile-
apaindegikoak hemen kiroldegikoak bezala hemen BEZ-a joan den urtean 
igoera handia izan zuen eta aurten oso margen txikiarekin hari ziren lanean ile-
apaindegian eta igoerak daude. 
 
Tabernako prezioak izoztu egingo dira. 
 
Ludoteka eta udalekuetako prezioei dagokionez, KPI-a borobilduz igotzea 
proposatzen da. 
 
Ekitaldi kulturalei dagokionez, prezioak izoztea proposatu dute, euren iritziz 
Zumaia ekintza kulturalei dagokionez oso aberatsa eta erakargarria dela eta 
hala izatea jarraitzea nahi dute, maila kultural handi batek herria aberatsagoa 
egiten duelako. 
 
Musika Eskolari dagokionez, prezio guztiak izozten dira dantzako ikastaroenak 
izan ezik. Dantzako ikastaroenak bere arrazoia dauka jarri zirenean ikastaro 
hauek nahi zen bermatu edo bultzatu jendea euskal dantzetara bultzatzea eta 
erabaki zen garai haietan prezio bajua ipintzea gero indarra zeukanean 
pixkanaka beste musika eskolako prezioetara berdintzeko helburuarekin, 
orduan ari dira urtez urte prezio horretara hurbiltzen. Horregatik dantzen 
prezioaren igoera. 
 
Bukatzeko esan du aipatugabeko tasa txikietan edo bestelakoetan, orokorrean 
KPI-a  igotzea proposatzen dutela. 
 
Edurne Egañak (EAJ-PNV) esan du euren nahiz modu positiboan hartu euren 
ekarpen batzuk jaso izanak baina beste ekarpen garrantzitsu gobernuak ez 
dituela kontuan hartu eta horregatik zuzenketa bezala mantenduko dituztela 
plenoan; ondoren euren proposamenak azaldu ditu: orokorrean zerga eta 
tasetan, ohiko irizpideari salbuespen egin eta KPIa 0,7 ko igoera irailatik iraila 
bitartera kalkulatuta, izan ere egoera ekonomikoari eta familiak pairatzen ari 
direnari hobe egokitzen zaiolako; gainera 2014ko FOFIMa gehitzea aurreikusten 
denez hori egitea ahalbidetzen duela nabarmendu du, tasa eta zergetan 
modulazio xamurra eginez; udal zerga bereziei dagokionez, esan du garestitzea 
diskriminatiboa dela oso, izan ere zergapetzen dena ez da subjektu pasiboaren 
ahalmen ekonomikoaren egoera zehatzaren isla, ez baita subjektu pasiboaren 
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momentu jakin baten duen errenta kontuan hartzen, hortaz modulazioa 
proposatzen dute tasa hauetan; IBIren kasuan balio katastrala %1 igo dela esan 
du, eta horrek beraz bi bideetatik eragingo lukeela igoera, alde batetik oinarria 
% 1 igotzen delako eta gainera tipoa %1,9 igotzen dugulako eta eurek 
gehiegizkotzat jotzen dutenez tipoaren izozketa proposatzen dute; politika 
presupuestarioari dagokionez gastuaren bidetik modulatu beharrean diru 
sarreratik jotzea proposatu du inbertsio pribatua dinamizatzeko. Azken arrazoi 
bezala, esan du Zumaia azkeneko 20 urteetan eraman den politika fiskalari 
esker, hau da, tasetan eta zergetan egon diren igoerak eta egokitzapenei 
esker ondo posizionatuta dagoela rankingean bai  ahalegin fiskalari eta bai 
presio fiskalari dagokionez, beraz, esfortzu hau edo sakrifiziotxo hau posible 
zaiola Udalari, behin behinekoz; IBIaren %75 errekargoari buruz, maizterra 
erroldatuta egotearen baldintza kentzea proposatu du, subjektu pasiboaren 
esku ez dagoen zerbait eskatzen baita, gaineratu du errekargoaren xedea etxe 
hutsak merkaturatzea bada, exenzio bezala hartu beharko litzatekela udako 
etxeak 60 eguneko egonaldia ziurtatzen badute, ur-kontsumoarekin egonaldia 
justifikatuta hain zuzen ere. Trakzio Mekanikoko ibilgailuen gaineko zergari 
dagokionez, ados daude baina %0,7 KPIarekin. Berdin hiri-lurren balioaren 
gehikuntza zergarekin, %0,7 KPIa; Jardueran Ekonomikoen gaineko zergan, 
lehengo urteko kopuru berdinean mantentzea proposatzen dute, ekonomia 
jardueren gaineko zerga delako eta ekonomia jarduerei laguntzeko, hortaz, ez 
dute ikusten momentuz beharrezkoa koefiziente bakarra igotzea; Tasa eta 
prezio publikoei dagokienez, jakinen gainean jartzeko obrak eta instalazioak 
izoztea proposatu du; animalia arriskutsuen kasuan, KPIa baina askoz gehiago 
igotzea proposatu dute –adibidez %5 igotzea- ekiditu beharko litzatekeelako 
horrelako animaliak edukitzea etxean, hori sahiesteko udal tresna bakarra 
zerga delako; ur kontsumoa neurtzeko sistemaren aldaketa proposamenaren 
aurrean, bertan behera uztea oraingoz proposatu dute, ez helburu horretara ez 
delako joan behar eta uraren kontsumo arrazionala bultzatu behar ez delako, 
baizik eta presaz eta gehiegi analizatu gabe hartu den erabaki bat dela, ez 
dutela informazio nahikorik horren egokitzapena ikusteko, udal mailan ere ez 
dela teknikari guztiekin edo behintzat urbanismo, hirigintzako teknikariekin eta 
behar den bezala aztertu, eta hortaz, euren ustetan hor hausnarketa 
sakonagoa eta luzeago bat beharko lukeela, patxadagoz hartu beharreko 
hausnarketa, hain zuzen, are gehiago zehaztugabeko kostuak daudelako. 

Emiliano Cabañasek (PSE-EE) esan du gobernuak ahalik eta gehien igo nahi 
dituela eta oposizioak ahalik eta gutxien igotzea; Euren ustez egoera berezi 
batean aurrean dagoela udala, izan ere Estatuko, Autonomia Erkidegoko eta 
Diputazioko gobernuek konpondu zitzaketena katearen maila ahulenean 
kargu utzi dutelako. Izan ere, udalei behartu die zergak igo behar izatea euren 
eskumenak gauzatzeko, eta estatuak, erkidegoak eta diputazioak, berriz, euren 
zergak izoztu dituzte. Bere iritzian, Administrazio nagusiek lagundu beharko 
liekete udalei. IBIaren errekarguari dagokionez ez du uste etxebizitzak 
merkataratuko direnik eta finean zerga-bilketa handitzeko neurri bat besterik ez 
dela esan du. 
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ERABAKI ZATIA 

Aldeko botoak: 7 boto (6 BILDU, 1 ARALAR) 

Aurkako botoak:  5 boto (EAJ-PNV) 

Abstentzioak:  1 boto (1 PSE-EE) 

 
Erabakia:  
1.- Hasierako onarpena ematea 2014.urterako Ordenantza Fiskalen aldaketari eta 
uztailaren 5eko 11/1989 Gipuzkoako Hazienda Lokalen Foru Arauaren 16. artikuluaren 
arabera, udaleko iragarki taulan eta GAOn argitaratu hogeitamar egunetan zehar. 
 
2.- Jendaurreko erakusketako epealdia amaitu ondoren, Udal Korporazioak aurkeztu 
diren erreklamazioak ebatziz behin betiko erabakia hartuko du eta  erreklamaziorik 
aurkezten ez badira behin behinekoa zen erabakia behin betiko hartutzat ulertuko da. 
 
3. Behin betiko erabakiaren testu bateratua Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratu 
beharko da, eta ez da indarrean jarriko argitaratzen ez den bitartean. 

 

---------------------------- 

 

 
  
 
 
1.2.- 2013ko UDALEKO AURREKONTUAREN 18 ETA 19. KREDITU ALDAKETEN 
BERRI EMATEA.  
 
 

1. 2013ko Udaleko aurrekontuaren 18 eta 19. kreditu aldaketen jakinarazpena. 
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1.3.- 2014KO TAXIEN TARIFA ONARTZEA, BIDEZKO BADA.-  
 

<<IRIZPENA, GIPUZKOAKO TAXI ELKARTEAREN 2014RAKO TARIFEN PROPOSAMENA. 
 

AURREKARIAK 
 
2013ko irailaren 19ko datarekin Urola Kostako Udal Elkarteak eta Eusko Jaurlaritzak, ondorengo eskaera 
bidaltzen digute: 2014rako  Gipuzkoako Taxi Elkartearen tarifen proposamena onartzea.  Udaleko Osoko 
Bilkurak onartu behar ditu lehenbailehen; Udal Elkartera bidali behar dugularik dokumentazio guztia. Udal 
Elkarteak Industria, Merkataritza eta Turismo Saileko Gipuzkoako Lurralde Ordezkaritzara eraman dezan.  Eta 
Eusko Jaurlaritzaren kasuan, Euskadiko Prezioen Batzordera.  Horregatik, urriaren 1eko batzordean 
dokumentazio guztia banatu eta aurkeztu zen: 
 
 

 
 
 

IRIZPENA 
 
Hori dela eta, 2013ko urriaren 11n Ogasun Batzordeak onartu du 2014rako tarifen proposamena. 
 
Aldeko botoak:  4 (2 BILDU, 1 ARALAR, 1 PSE). 
Aurkako botoak: 0. 
Abstentzioa: 2 (2 EAJ). 
 
Proposamen hau Osoko Bilkurara eramatea erabaki da. 
 
 

Zumaian, 2013ko urriaren 11n. 
Miguel Zubizarreta Elicegui 

Kontu-hartzailea.>> 
 

ERABAKI ZATIA 

Aldeko botoak: 7 boto (6 BILDU, 1 ARALAR) 

Aurkako botoak: 0 boto 

Abstentzioak:  6 boto (5 EAJ-PNV, 1 PSE-EE) 

Erabakia: 2014ko taxien tarifa onartu da 

---------------------------- 
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1.4.-  PLAN EKONOMIKO-FINANTZARIO BERRIA EGIN BEHARRAREN 
ZERGAITIA AZALTZEA.-  
 
 
 
<<KONTU-HARTZAILETZAKO TXOSTENA: 
 
PLAN EKONOMIKOA-FINANTZARIOA BERRIA EGITEKO BEHARRA 
Aurrekariak: 
2012an Zumaiako Udaleko Osoko Bilkurak 3 urtetarako Plan Ekonomiko finantzarioa onartu zuen 2014.urteko 
ekitaldiraino. 
2012an Estatuak onartu zuen 2/2012 lege organikoa eta une horretatik aurrera funtsezko 3 baldintza bete 
behar zirela ezartzen zuen lege berriak: 
 
 *Egonkortasuna 
 *Iraunkortasuna 
 *Gastuaren erregela.  
 
 
Aurreko plan ekonomiko finantzarioan soilik horietako baldintza bat bete behar zen, egonkortasuna, 3 urteko 
epean eta udalaren datuak bakarrik kontuan izanik. 
Lege berri hau indarrean dagoenetik hiru dira batera bete behar diren baldintzak. Eta ez badira betetzen 
oreka urte bateko epean berrezarri behar da. Hiru baldintzen kalkuluak, gainera era bateratuan egin behar 
dira, udalaren eta bere organismo autonomoen datuak kontuan izanik, baina ez Zumaia Lantzen-enak. Lege 
berrira eguneratzea izango litzateke lehenengo arrazoia plan ekonomiko finantzario berria egiteko. 
 
Bigarren arrazoia 2013ko hasierako aurrekontuan gastuaren erregela ez betetzea izango litzateke. Hasiera 
batean aurrekontua Foru Aldunditik 2013rako landu zenean esan zitzaigun gastuaren erregelaren kalkulurako, 
2012ko hasierako aurrekontuko zenbatekoak kontuan izan beharko genituzkeela. Horregatik 2013ko 
aurrekontua onartu zenean kontu-hartzaileak egin zuen txostenean aldeko izan zen. Baina aurrerago 
gobernuaren antolamendu berria hobeto islatzeko, diputazioak irizpidea aldatu zuen, 2012ko likidazioa (“O” 
fasea) bere kalkulurako erabiliz. Memento honetatik aurrera automatikoki gastuaren erregela ez dugu 
betetzen, 2012ko ekitaldian zehar gastua bere osotasunean ez zelako gauzatu, adibidez pilotalekuaren BEZa 
edo eguberrietako aparteko ordainsaria ez zirelako gastatu.  Hau da plan ekonomiko-finantzario berria 
egiteko bigarren arrazoia.  Gainera 2013.urteko ekitaldian zehar kreditu gaikuntza handia izaten ari gara 
ikuskaritzako fakturak direla eta, txosten hau prestatu dugun eguneraino 136.676,48€ izan dira.  
 
Hirugarren arrazoia kreditu-aldaketen ondorioz izan zen, gerakinaren bitartez egiten diren kreditu aldaketetan 
beharrezkoa da Osoko Bilkuran informazio hori azaltzea, aurrekontu egonkortasunean 1.kapitulutik 
7.kapitulurainoko gastuak handiagoak direlako, sarrerak baino.  Gerakina 8.kapituluko diru-sarrera baita.  
Zehazki ez da betetzen Udalaren laugarren kreditu aldaketatik aurrera. 
 
Aurreko guztiagatik azaltzen dut,  
Urte batera plan ekonomiko- finantzarioa egitea beharrezkoa dela. 
Plan hori Udalbatzari aurkeztu beharko zaio hilabeteko epean, gehiena jota, espediente hau onartzen 
denetik kontatzen hasita; bi hilabeteko epean onartu beharko da, gehiena jota, aurkezten denetik kontatzen 
hasita; eta martxan jarri beharko da hiru hilabeteko epean, gehiena jota, espediente hau onartzen denetik 
kontatzen hasita. 
 

Zumaian, 2013ko urriaren 11an.>> 
 
Arritokieta Gonzalezek (BILDU) gaia aurkeztu du kontuhartzaileak egindako  
txostenaren laburpena eginez. 
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2.-  HIRIGINTZA.- 
2.1.- GIPUZKOAKO KONTRATAZIOEN ZENTRALAK AURRERA ERAMANGO 
DUEN ARGINDAR-HORNIDURA ESPEDIENTEARI ATXIKITZEKO 
PROPOSAMENA. 
 
<<PROPOSAMENA, GIPUZKOAKO KONTRATAZIOEN ZENTRALAK AURRERA ERAMANGO DUEN ARGINDAR-
HORNIDURA ESPEDIENTEARI ATXIKITZEKO.  

 
 

AURREKARIAK 
 

1.- 2011ko apirilaren 28ko Udal Batzarrak hartutako erabakiaz, Udal honek Gipuzkoako Foru Kontratazioen 
Zentralari atxikitzea onartu zuen.  
 
 
2.- Gipuzkoako Foru Kontratazioen Zentralak esparru akordio bat sinatu zuen Iberdrola Generación SAU 
enpresarekin, energia elektrikoaren hornidurarako. Esparru akordio hori 2011ko azaroaren 1ean sartu zen 
indarrean, eta handik urtebetera akordioaren lehenengo luzapena sinatu zen.  
 
3.- Lehenengo luzapen hori aurtengo urriaren 31n amaitzen da; horregatik, irailaren 6an Iberdrolari eskatu 
zitzaion aztertu zezala bigarren luzapena sinatzeko aukera. Bigarren luzapen horren prezioa kalkulatzeko, 
baldintza agirietan eta bi aldeak ados jarrita ezarritako berrikuspen formula aplikatu beharko litzateke. 
 
4.- Iberdrolaren erantzuna irailaren 9an jaso zen. Bertan, Iberdrolak uko egiten dio bigarren luzapena 
sinatzeari; izan ere, baldintza agirietan aurreikusitako formularen arabera, energiaren prezioari % 10,67ko 
beherapena aplikatu behar zaio, eta Iberdrolak uste du beherapen hori ez datorrela bat energiaren prezioak 
merkatuan izan duen bilakaerarekin eta, beraz, ezin duela onartu. 
 
5.- Kontratazio organoak aurreikusi ezin zuen egoera baten ondoriozko premia larria oinarritzat hartuta, 
premiazko kontratazio honen tramitazioa martxan jarri da publizitaterik gabeko jardunbide negoziatuaren 
bidez. Prozedura honetatik eratorriko den Esparru akordioak 2013ko azaroaren 1etik 2014ko apirilaren 30era 
arteko indarraldia izango du. 
Zumaiako udala prozedura negoziatu horretara atxikitu da 2013ko urriaren 2ko 658/2013 alkate dekretu bidez.  
 
6.- Prozedura negoziatuaren bidez premiazko kontratazioaren espedientea hasi ondoren, esparru akordioa 
prestatzeko eta prozedura irekiaren bidez izapidetzeko lanak hasiko dira. 
 
7.- Zumaiako udalaren kasuan, prozedura ireki honen lizitazioaren prezio zenbatetsiak aurrekontuko diru-
sarrera arrunten %10a gainditzen du eta ondorioz, Udalbatza da kontratazio organoa. 
 
Ondorioz, Plenoaren ezagutzan jartzen da ondorengo PROPOSAMENA onar dezan:  
 
 
1.- ATXIKITZEA energia elektrikoaren hornidurarako esparru akordioaren kontratazio espedienteari. Espediente 
hori prozedura irekiaren bidez Gipuzkoako Foru Kontratazioen Zentralak izapidetuko du, 2011ko apirilaren 
28ko Udal Batzarrak onartutako atxikipen hitzarmenean ezarritako termino eta baldintzetan, eta 2011ko 
otsailaren 22ko 3/2011 Foru Dekretuan jasotako arauei jarraituz.  
 
2.- BAIMENA EMATEA Gipuzkoako Foru Aldundiari, erakunde honen kontsumo elektrikoaren datuak enpresa 
hornitzaileari eskatu eta horiek eskuratzeko, kontratazio espedientea arautuko duten baldintza agirietan jaso 
ahal izateko.  
 

3.- Alkateari behar besteko agiriak sinatzeko ahalmena ematea. >> 
 
 

ERABAKI ZATIA 
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Aldeko botoak: 8 boto (6 BILDU, 1 ARALAR, 1 PSE-EE) 

Aurkako botoak: 0 boto 

Abstentzioak:  5 boto (5 EAJ-PNV) 

Erabakia:  
 
1.- ATXIKITZEA energia elektrikoaren hornidurarako esparru akordioaren kontratazio 
espedienteari. Espediente hori prozedura irekiaren bidez Gipuzkoako Foru 
Kontratazioen Zentralak izapidetuko du, 2011ko apirilaren 28ko Udal Batzarrak 
onartutako atxikipen hitzarmenean ezarritako termino eta baldintzetan, eta 2011ko 
otsailaren 22ko 3/2011 Foru Dekretuan jasotako arauei jarraituz.  
 
2.- BAIMENA EMATEA Gipuzkoako Foru Aldundiari, erakunde honen kontsumo 
elektrikoaren datuak enpresa hornitzaileari eskatu eta horiek eskuratzeko, kontratazio 
espedientea arautuko duten baldintza agirietan jaso ahal izateko.  
 

3.- Alkateari behar besteko agiriak sinatzeko ahalmena ematea 

---------------------------- 

 

 
 
 
3.-  BAKE EPAILE IZENDAPENERAKO ESPEDIENTEAREN HASIERAREN BERRI 
EMAN. 
 
 

  << KONTUAN IZANIK Bake Epaile eta ordezkoaren karguak betetzeko izendatu zen 
Epailearen legealdia jadanik iragan dela, 
   KONTUAN IZANIK  Bake Epaile eta ordezkoaren hautaketa prozesua Udalbatzarrari 
dagokiola, 
    KONTUAN IZANIK  Botere Judizialeko Lege Organikoak 101 artikuluaren arabera, 
eta ekainaren 7ko 3/1995 araudiak (GAO 1995 uztailaren 13) Bake Epaileei buruzkoa 
xedatutakoa 
   KONTUAN IZANIK  ezarri beharreko legedian jasotzen dena: 
Botere Judizialari buruzko 6/1985 lege Organikoaren 99. eta 103. bitarteko 
artikuluetan eta Mugaketa eta ezarpen Judizialari buruzko 38/1988 legearen 49. eta 
51. bitarteko artikuluetan jasotzen dena, alegia 

EBAZTEN   DUT 
    Lehena:  Zumaiako Udalerriko Bake Epaile titularra eta ordezko Kargua betetzeko 
espedienteari hasiera ematea eta Udalbatzarrari izendapen proposamena egitea. 
    Bigarrena:   Prozedura osoa bideratzea. GAOean iragarkia argitaratzea. Bai eta 15 
laneguneko epea zabaltzea ere, kargu hutsa bete nahi detenek eskabidea egin 

dezaten, idatziz eta alkateari zuzenduta.- >> 
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Alkateak gaia aurkeztu du eta plenoak onartuta batzordean aurkeztuko 
duela eta eskariak jasota berriro plenora eramango dela behin betikoz 
bake epailea hautatzeko. 
 

-------------------------------- 
 

ESKARIAK ETA GALDERAK 

 

1.- Montse Aranak (EAJ-PNV) atentzioa deitu du bake epailerako 
oinarrietan genero akatsak sumatu dituelako, eta ondoren galdetu du 
ea zein batzordean tratatuko den gaia. 

Alkateak esan du Zerbitzuetako batzordean aztertuko dela gaia. 

2.- Montse Aranak (EAJ-PNV) Urola-kostako itsasadarraren plan berezia 
onartzeko eskumena zein organok duen galdetu du. 

Alkateak esan du hasierako onarpena Alkateak ematen duela eta behin 
betikoak plenoak. 

3.- Montse Aranak (EAJ-PNV) Zumaia Zu banaketa atzeratu egin dela eta 
arazoa zein den galdetu du. 

 

 

 

 

 

Eztabaidatzeko beste gairik ez dagoenez, Alkate Lehendakariak bilera 
amaitutzat eman du, arratsaldeko bederatziak eta hogeita hamaika 
minutu direnean eta nik, Idazkariak, fede ematen dut. 

 

 

                                                           Idazkaria 
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ACTA DE LA SESION PLENARIA nº 72 
 
 

En la villa de Zumaia, siendo las veinte horas treinta minutos del día treinta y 
uno de octubre de dos mil trece, se constituye en el Salón de Sesiones de esta 
Casa Consistorial del Pleno del Ayuntamiento, al objeto de celebrar sesión 
extraordinaria con arreglo al orden del día previamente señalado y habiendo 
sido citadas en tiempo y forma, acuden los siguientes miembros de la 
corporación: 

 

Presidente:     Sr. Iñaki Agirrezabalaga Alkorta 

 

Concejales:                         Sra. Arritokieta Gonzalez Elosua 

                                                          Sr. Iñaki Ostolaza Esnal  

Sr.  Peru Fernandez-Arroyabe Txapartegi  

Sra. Maitane Agirre Arrieta 

Sr. Montse Arana Perez 

Sr. Juan Carlos Cendoya Aizpurua 

Sra. Edurne Egaña Manterola 

Sr. Xabier Gallastegi Idigoras  

     Sr. Aitor Leiza Alberdi  

Sr. Isidro Fernandez Echave 

Sr. Emiliano Cabañas Gonzalez 

Sr. Eneko Agirre Maiora 

No presentes                                     

 

      

 

Secretario:                   Gorka Urgoiti Agirre 
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ORDEN DEL DÍA 

1.- HACIENDA.- 
1.1.- APROBACION, SI PROCEDE, DE LAS ORDENANZAS FISCALES PARA 
EL AÑO 2014. 
 
 
<<DICTAMEN DE LA COMISION DE HACIENDA DEL 29 DE OCTUBRE DE 2013 PARA LA APROBACION DE LAS 
ORDENANZAS FISCALES PARA EL AÑO 2014. 

ANTECEDENTES 
 
 1.- En Comisión de Hacienda de fecha 1  de octubre  de 2013 se presentó el primer borrador de las 
ordenanzas fiscales para el año 2014. 
 
 2.- En la Comisión de Hacienda de fecha 11  de octubre  de 2013 se presentó el segundo borrador 
de las ordenanzas fiscales para el año 2014.  
 
 3.- En la Comisión de Hacienda de fecha 18  de octubre  de 2013 se presentó el tercer borrador de 
las ordenanzas fiscales para el año 2014.  
 
 4.- En la Comisión de Hacienda de 29 octubre  se procede a la presentación de las ordenanzas 
fiscales definitivas  para  el 2014 así como a la presentación de enmiendas y a su votación. Acto seguido se 
procede a la votación del Dictamen  para la aprobación definitiva de las  ordenanzas fiscales  para  el  
2014. 
 

5.-Se adjunta la propuesta de Ordenanzas Fiscales para el año 2014.(anexo 1) 
 

DICTAMEN 
 En consecuencia la Comisión informativa de Hacienda de fecha 29 de octubre de 2013 acuerda 
con los votos favorables de BILDU(2);  con la abstención de PSOE(1) y con los votos en contra del PNV(1) 
aprobar el presente dictamen  y someterlo si procede a la consideración del Pleno de la Corporación que 
deberá adoptar el acuerdo con el quórum de la mayoría simple de los miembros presentes de la Corporación 
establecido en el Art.47 de la Ley 7/1.985 de dos de abril Reguladora de las Bases de Régimen Local, la siguiente 
PROPUESTA:  
   
 1.-Aprobar provisionalmente la modificación de Ordenanza Fiscales para el año 2014 y exponer al 
público en el tablón de anuncios y en el BOG durante 30 días, de acuerdo con el artículo 16 de la NF 
11/1989 de 5 de julio Reguladora de las Haciendas Locales de Gipuzkoa. 
 
           2.- Finalizado el período de exposición pública, el Pleno de la Corporación resolverá las alegaciones que 
se hubieran presentado y adoptará el acuerdo definitivo y si no se hubieran presentado reclamaciones, se 
entenderá definitivamente adoptado el acuerdo provisional. 
 
            3.- El texto íntegro del acuerdo definitivo deberá de ser publicado en el BOG sin que entre en vigor hasta 
que se haya llevado a cabo dicha publicación. 

En Zumaia, a 29 de octubre de 2013 
El Interventor  

Miguel Zubizarreta Elicegui 

 
 
Arritokieta Gonzalez (BILDU) ha presentado el tema comentando que el criterio 
general para elaborar el presupuesto ha sido aumentar el IPC (de la CAV, de 
agosto a agosto, 1,9) o bien congelar, salvo en algún caso concreto.  
 

Impuesto sobre bienes inmuebles (IBI) se propone el aumento del IPC en todos 
los tipos, tanto en suelo industrial como rural. En cuanto al recargo a las 
viviendas vacías el año pasado establecimos el 75% y proponemos mantenerlo 
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así para el próximo, manteniendo también las mismas excepciones del año 
pasado. 

Impuesto sobre Actividades económicas; Los coeficientes de ponderación son 
los establecidos por La Diputación Foral, en las variables susceptibles de 
cambiar proponer como único coeficiente de subida el IPC, teniendo siempre 
presente que el año pasado descendió en un 7%. 

 

Impuestos para Vehículos de Tracción Mecánica hay distintas propuestas en 
base al tipo de vehículo, en el caso de los turismos se aplica el IPC en todos los 
tramos y se congelan en el caso de autobuses, camiones y tractores. Se 
propone aumentar el impuesto a los remolques y semirremolques. Para el resto 
de vehículos aumento del IPC. 
  
En cuanto al Impuesto de Instalaciones, Construcciones y obras (ICIO) durante 
los últimos tres o cuatro años está en el máximo, de modo que está 
congelado. 
 
En cuanto a las Plusvalías dado que el tipo está en los máximos permitidos por 
la Diputación Foral, se mantiene. En lo referente al número de años y en los 
porcentajes que se les aplican se propone aumentar el IPC. 
 
Referente a las Tasas: 
 
Tasa de basura se propone un aumento del IPC en todos los tipos 
Para las licencias de urbanismo el criterio general ha sido mantener congelar 
las tasa para no entorpecer o para incentivar las nuevas actividades, sin 
embargo en las actividades que están en marcha se les aplicará el IPC. 
En los servicios del Cementerio Municipal se aplica el IPC así como en las 
licencias de Taxis y en licencias administrativas. 
En cuanto a la tasa del agua, el criterio se basa en que hay que impulsar un 
consumo responsable, en base a lo cual se trata de penalizar de una manera 
o de otra a los que más consumen. En base a esto ha destacado: En las cuotas 
de consumo de agua, hasta ahora no se tenía en cuenta el número de 
personas empadronado en una vivienda, se medía el consumo total y sucedía 
que si en una casa vivían cuatro personas aunque hicieran un consumo 
responsable del agua, el conjunto del consumo encajaba en el segundo 
tramo de tarificación. De modo que para evitara eso y ampara al que hace 
un uso responsable de ahora el adelante se tendrá el cuenta el número de 
personas empadronadas en una vivienda, y la cuota se establecerá en base 
al consumo diario de cada una de las personas. De esta manera se garantiza 
que aunque vivan juntas muchas personas no se les penalice siempre que 
hagan un consumo responsable, esto en cuanto a la tarificación. En cuanto al 
aumento, se propone aplicar el IPC en todas cuotas fijas. Y en las tasas que se 
establecen en base al consumo, en los casos en que se haga un consumo 
responsable, es decir en el primer tramo los precios se congelan. En el siguiente 
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tramo se aplicará el IPC y en el último tramo, en el de mayor consumo se 
propone un aumento del 2,5. 
 
Tasas del Patronato de Deportes en general se aplica el IPC, el año pasado se 
congelaron las tasas dado el incremento del IVA. Este año se aplica el IPC 
pero luego teniendo en cuenta la amplia tipología de familias hay algunos 
cambios en familias numerosas. 
 
En cuanto a los precios de Servicios Sociales tanto la asistencia domincilaria 
como el uso de los apartamentos polivalentes se congelarán los precios. Los 
servicios del centro social; el servicio de podología se congela y en cuanto al 
de peluquería aumentan los precios debido a que el incremento del IVA del 
año pasado les había dejado unos márgenes muy ajustados. 
 
Los precios del bar se congelan. 
 
En los precios de la Ludoteca  colonias abiertas aumenta el IPC, redondeando 
las cuotas. 
 
En los actos culturales se propone congelar los precios, la oferta cultural en 
Zumaia es muy rica y atractiva y quieren que siga siendo así, dado que un nivel 
cultural alto enriquece mucho el municipio. 
 
En la Musika Eskola se congelan todos los precios excepto los de dantza. Esto 
tiene su razón de ser, porque cuando se empezó con estas clases se quería 
incentivar y animar a la gente a que se apuntara a aprender Euskal dantzak y 
se optó por poner unos precios bajos, para que luego a medida que se fueran 
consolidando se fueran equiparando los precios con el del resto de las 
actividades ofertadas en la Musika Eskola, de modo que de año en año se van 
subiendo para ir igualando las tarifas. De ahí el aumento del precio. 
  
Para finalizar ha comentado que en todas las tasas que no se han comentado 
se a aplicado en general el aumento del IPC. 
 

Edurne Egaña (EAJ-PNV) ha comentado que a pesar de que el  Gobierno ha 
recogido algunas de sus propuestas, lo cual les parece muy positivo, han 
hecho otras propuestas importantes que no se han recogido y por ello las 
mantendrán como enmiendas. Seguidamente ha pasado a enumerar sus 
propuestas; en general aumento del IPC del 0,7% calculando de septiembre a 
septiembre, dado que es el porcentaje que mejor se adecua a la situación 
económica y a la situación que están sufriendo las familias, además dado que 
se prevé un aumento del FOFIM en 2014 consideran que eso posibilita su 
propuesta, haciendo una pequeña modulación en tasas e impuestos. En 
cuanto a los impuestos especiales del Ayuntamiento ha comentado que 
encarecerlos es muy discriminativo, dado que lo que se grava no refleja la 
situación económica exacta del sujeto, ya que no contempla la renta del 
sujeto en un momento concreto, de modo que proponen una modulación en 
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estas tasas; En el caso del IBI el valor catastral ha aumentado un 1%, y eso 
supone que hay un doble aumento, por un lado porque la base a aumentado 
un 1% y por otro lado porque se aumenta el tipo en un 1,9%, consideran que es 
demasiado por lo que proponen la congelación del tipo. Refiriéndose a la 
política presupuestaria proponen que en lugar de modular por la vía del gasto 
se haga por la vía de los ingresos para dinamizar la inversión privada. Ha 
argumentado que gracias a la política fiscal que ha llevado Zumaia en los 
últimos 20 años, es decir gracias a las subidas y ajustes que se han hecho está 
bien posicionada en el ranking, tanto en esfuerzo como en presión fiscal de 
modo que el Ayuntamiento puede hacer este pequeño esfuerzo o sacrificio 
eventualmente. En cuanto al recargo del 75% del IBI propone eliminar la 
condición de que el arrendatario esté empadronado, dado que se exige algo 
que no está en manos del sujeto pasivo, ha añadido que si el objetivo es la 
salida al mercado de las viviendas vacías debería hacerse una salvedad con  
las viviendas que tienen certificada la ocupación en verano, de 60 días, hecho 
que se puede constatar midiendo el consumo del agua. En cuanto a impuesto 
de los vehículos de tracción mecánica están de acuerdo pero aplicando el 
IPC del 0,7%. En el impuesto de actividades económicas proponen mantener 
todos los tipos como el año pasado, a fin de incentivar la actividad 
económica, no ven necesario el aumento de ningún coeficiente. En las tasas y 
precios públicos se propone congelar obras e instalaciones; y en el caso de la 
tenencia de animales peligrosos proponen subir mucho más que el IPC, un 5% 
por ejemplo, dado que habría que disuadir a la población de tener este tipo 
de animales en casa, y la única herramienta disuasoria de que dispone el 
Ayuntamiento son las tasas. En cuanto al sistema de medir el consumo de 
agua, su propuesta es que de momento no se aplique, no porque no estén de 
acuerdo con el objetivo, dado que ellos también piensas que hay que ir hacia 
un consumo racional del agua, pero sí porque ha sido una decisión que se ha 
tomado con prisas y sin tiempo de meditarla demasiado. Consideran que no 
tienen la suficiente información para analizar la idoneidad de la medida, 
dentro del Ayuntamiento tampoco los técnicos han tenido tiempo de estudiar 
el tema, al menos no los técnicos de urbanismo. De modo que su opinión el 
tema debería de estudiarse a fondo y con tranquilidad porque todavía hay 
costes que no están definidos. 

Emiliano Cabañas (PSE-EE) comenta que lo normal sea que la subida fuera la 
mayor posible y la oposición la menor posible.    En su opinión el Ayuntamiento 
está en una situación un poco especial dado que lo que podrían solucionar las 
administraciones del Estado, del la Comunidad Autónoma y los Gobiernos de 
las Diputaciones han dejado el tema en manos del eslabón más débil. Dado 
que se ha obligado a los Ayuntamientos a que suban los impuestos para poder 
ejercer sus competencias, y los estados, las comunidades y las diputaciones 
han congelado han congelado sus impuestos. En su opinión las 
Administraciones mayores deberían de apoyar a los ayuntamientos. En cuanto 
al IBI, no cree que sirva para sacar al mercado las viviendas y cree que al fin y 
al cabo no es más que una medida para aumentar la recaudación. 
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PARTE RESOLUTIVA 

Votos a favor: 7 votos (6 BILDU, 1 ARALAR) 

Votos en contra: 5 votos (5 EAJ-PNV) 

Abstenciones: 1 votos (PSE-EE) 

 

ACUERDO: 
1.-Aprobar provisionalmente la modificación de Ordenanza Fiscales para el año 
2014 y exponer al público en el tablón de anuncios y en el BOG durante 30 
días, de acuerdo con el artículo 16 de la NF 11/1989 de 5 de julio Reguladora 
de las Haciendas Locales de Gipuzkoa. 
 
 2.- Finalizado el período de exposición pública, el Pleno de la Corporación 
resolverá las alegaciones que se hubieran presentado y adoptará el acuerdo 
definitivo y si no se hubieran presentado reclamaciones, se entenderá 
definitivamente adoptado el acuerdo provisional. 
 
  3.- El texto íntegro del acuerdo definitivo deberá de ser publicado en el BOG 
sin que entre en vigor hasta que se haya llevado a cabo dicha publicación. 
 

------------------------------- 

 

 

1.2.- DAR CUENTA DE LA MODIFICACION DE CREDITOS 18 y 19 del 
PRESUPUESTO MUNICIPAL 2013.- 

 

2. 2013ko Udaleko aurrekontuaren 18 eta 19. kreditu aldaketen jakinarazpena. 
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1.3.-       APROBACION, SI PROCEDE, TARIFA TAXIS 2014 
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<<DICTAMEN SOBRE LA PROPUESTA DE LAS  TARIFAS PARA EL 2014 DE LA ASOCIACIÓN 
GIPUZKOANA DEL TAXI. 

 
 

ANTECEDENTES 
 
Con fecha 19 de septiembre del 2013 la Mancomunidad Urola Kosta y el Gobierno Vasco nos enviaron la 
siguiente solicitud: aceptar la propuesta de las tarifas de la Asociación Gipuzkoana de Taxis para el 2014.  
Estas deben ser aprobadas por el Pleno Municipal cuanto antes; y toda la documentación requerida deberá 
remitirse lo antes posible a la Mancomunidad.  Para posteriormente enviarlo a la Oficina Territorial de 
Gipuzkoa del Departamento de Industria, Comercio y Turismo.  Y en el caso del Gobierno Vasco, para 
presentarlo en la Comisión de Precios de Euskadi.  Por ello, en la comisión de hacienda del 1 de octubre se 
presento y repartió toda la documentación. 
 
 

 
 

DICTAMEN 
 

En consecuencia el 11 de octubre de 2013, esta comisión acepta la propuesta de las tarifas del 2014. 
 
Votos a favor: 4 (2 BILDU, 1 PSE, 1 ARALAR). 
Votos en contra: 0.  
Abstención: 2 (2 PNV). 
 
Se decide llevar esta propuesta al Pleno. 
 
 

Zumaia, a 11 de octubre de 2013 
Miguel Zubizarreta Elicegui 

El interventor>> 
 

 
 

PARTE RESOLUTIVA 

Votos a favor: 7 votos ( 6 BILDU, 1 ARALAR) 

Votos en contra:  

Abstenciones: 6 votos (5 EAJ-PNV, 1 PSE-EE) 

 

ACUERDO: Se ha aprobado la tarifa taxis 2014 
 

------------------------------- 
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1.4.-  DAR CUENTA DE LA NECESIDAD DE REALIZAR UN NUEVO PLAN 
ECONOMICO-FINANCIERO.-  

 

 

 

 

<<INFORME DE INTERVENCIÓN: 
 

NECESIDAD DE REALIZAR UN NUEVO PLAN ECONÓMICO-FINANCIERO 
Antecedentes: 
En el 2012 el Pleno  del Ayuntamiento de Zumaia aprobó el Plan Económico financiero a 3 años vigente 
hasta el ejercicio 2014. 
En el 2012 el Estado aprobó una nueva ley orgánica 2/2012 establecía que a partir de ese momento había 
que cumplir 3 requisitos fundamentales: 
 

o Estabilidad 
o Sostenibilidad 
o Regla del Gasto. 

 
Hasta ese momento y de cara al plan económico- financiero anterior sólo había que cumplir uno de ellos, 
que era la estabilidad y además a un plazo de 3 años y teniendo en cuenta únicamente los datos del 
Ayuntamiento. 
A partir de esta nueva ley son tres los requisitos que hay que cumplir a la vez. Y en caso de incumplimiento 
hay que restablecer el equilibrio en el plazo de  un año. Los cálculos de los tres requisitos, además hay que 
realizarlos de manera Consolidada, es decir teniendo en cuenta los datos del Ayuntamiento y sus 
Organismos Autónomos y no así de Zumaia Lantzen. La actualización a la nueva ley sería el primer motivo 
para realizar el nuevo plan económico financiero. 
 
El segundo motivo sería el incumplimiento de la regla del gasto del presupuesto inicial  del 2013. En un 
principio cuando se elaboró  el presupuesto para el 2013 desde  la Diputación se nos indicó que para el 
cumplimiento de dicha regla del gasto es decir para su cálculo, deberíamos tener en cuenta los importes 
del presupuesto inicial del 2012. Por ello cuando se aprobó el presupuesto del 2013 el interventor realizó un 
informe favorable de cumplimiento de dicho plan. Pero más adelante para reflejar  mejor la nueva 
disposición del Gobierno,  la Diputación cambió de criterio, utilizando para  su cálculo la liquidación del 
2012. En este momento es cuando no cumplimos automáticamente la regla del gasto ya que durante el 
ejercicio 2012 no se ejecutó  la totalidad del gasto como por ejemplo el IVA del Frontón o la Nómina 
correspondiente a la extra de navidad. Este es el segundo motivo por el que existe la necesidad de realizar 
el plan. Además durante el 2013 debido a la ampliación de créditos motivados por los expedientes de 
Inspección los gasto aumentan en una cuantía considerable, hasta la emisión de este informe ascienden a 
136.676,48 €. 
 
 
El tercer motivo surgió como consecuencia  de las modificaciones de crédito, ya que en las incorporaciones 
de crédito vía remanente era necesario comunicar al Pleno del de la estabilidad presupuestaria ya que los 
gastos del 1 al 7 superan a los ingresos del 1 al 7 ya que el remanente es un ingreso del capítulo 8. En 
concreto no se cumple a partir de la cuarta modificación de crédito del Ayuntamiento. 
Por todo lo anterior expongo, 
 
La necesidad de realizar un plan económico financiero a un año. 
 
Este plan hay que presentarlo ante el pleno como máximo en el plazo de un mes, contando desde que se 
acepta el expediente;  en el plazo máximo de dos meses desde su presentación habrá que aceptarlo; y 
habrá que ponerlo en marcha en el plazo máximo de tres meses desde que se acepta este expediente. 
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En zumaia a 11 de octubre de 2013.>> 
 
Arritokieta Gonzalez (BILDU) ha presentado el tema, resumiendo el informe del 
interventor.  
 
2.-  URBANISMO.- 
2.1.-  PROPUESTA SOBRE LA APROBACION A LA ADHESION AL EXPEDIENTE 
DE SUMINISTRO DE ENERGIA ELECTRICA DE LA CENTRAL DE 
CONTRATACION DE GIPUZKOA. 

 

<<PROPOSICIÓN SOBRE LA APROBACIÓN A LA ADHESIÓN AL EXPEDIENTE DE SUMINISTRO DE ENERGÍA 
ELÉCTRICA DE LA CENTRAL DE CONTRATACIÓN DE GIPUZKOA.   

 
 

ANTECEDENTES 
 
 

1.- Visto el acuerdo plenario de fecha 28 de abril de 2011, por el que se acuerda la adhesión de este 
Ayuntamiento a la Central de Contratación Foral de Gipuzkoa. 

 
2.- Visto que la Central de Contratación Foral de Gipuzkoa celebró un acuerdo marco con la empresa 
Iberdrola Generación SAU para el suministro de energía eléctrica que entró en vigor el 1 de noviembre de 
2011 y que un año después se formalizó la primera prórroga del mismo.  
 
3.- Visto que esta primera prórroga finaliza el 31 de octubre de este año, por lo que el 6 de septiembre se 
solicitó a Iberdrola que considerara la posibilidad de formalizar la segunda cuyos precios deberían ser 
calculados por aplicación de la fórmula de revisión establecida en los pliegos y de mutuo acuerdo.   
 
 
 4.- Visto que la respuesta de Iberdrola se recibió el 9 de septiembre y que en ella declina la formalización de 
esta prórroga ya que por aplicación de la fórmula prevista en los pliegos resulta una reducción del 10,67% a 
aplicar al precio de la energía e Iberdrola considera que esta reducción de precios no se corresponde a la 
evolución del precio de la energía en el mercado y no puede ser asumida por esta empresa. 
 
 
5.-  Visto que debido a la imperiosa urgencia derivada de una situación imprevisible para el órgano de 
contratación se ha puesto en marcha la tramitación de esta contratación de urgencia mediante un 
procedimiento negociado sin publicidad; el acuerdo marco que se derive de este procedimiento tendrá 
una vigencia entre el 1 de Noviembre de 2013 y el 30 de Abril de 2014. 
 
 El Ayuntamiento de Zumaia se ha adherido a este expediente por procedimiento negociado por Decreto 
de Alcaldía 658/2013 de fecha 2 de octubre de 2013. 
 
6.- Visto que inmediatamente de iniciarse el expediente de contratación de urgencia por procedimiento 
negociado se comenzarán los trabajos de preparación y tramitación del acuerdo marco mediante 
procedimiento abierto. 
 
7.- Visto que el precio de licitación estimado para el Ayuntamiento en este procedimiento abierto supera el 
10% de los recursos ordinarios del presupuesto y que, en consecuencia, es el Pleno el órgano de 
contratación,   
 
En consecuencia se pone a la consideración del Pleno la aprobación de la siguiente PROPOSICIÓN:  
 
1.- PROCEDER a la adhesión al expediente de contratación del acuerdo marco para el  suministro de 
energía eléctrica, tramitado por la Central de Contratación Foral de Gipuzkoa por mediante procedimiento 
abierto, en los términos y condiciones establecidas en el convenio de adhesión aprobado por acuerdo 
plenario de fecha 28 de abril de 2011 y en las normas reguladoras recogidas en el decreto foral 3/2011 de 22 
de Febrero de 2011. 
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2.-  AUTORIZAR a la Diputación Foral de Gipuzkoa a solicitar y recibir de la empresa suministradora los datos 
de consumo de electricidad de esta entidad para su inclusión en los pliegos que regirán el expediente de 
contratación. 
 

3.- Autorizar al Alcalde del Ayuntamiento para la firma de cuantos documentos sean necesarios.>> 
 
 

PARTE RESOLUTIVA 

Votos a favor: 8 votos (6 BILDU, 1 PSE-EE, 1 ARALAR) 

Votos en contra:  

Abstenciones: 5 votos ( 5 EAJ-PNV) 

ACUERDO:  
 
1.- PROCEDER a la adhesión al expediente de contratación del acuerdo 
marco para el  suministro de energía eléctrica, tramitado por la Central de 
Contratación Foral de Gipuzkoa por mediante procedimiento abierto, en los 
términos y condiciones establecidas en el convenio de adhesión aprobado 
por acuerdo plenario de fecha 28 de abril de 2011 y en las normas 
reguladoras recogidas en el decreto foral 3/2011 de 22 de Febrero de 2011. 
 
2.-  AUTORIZAR a la Diputación Foral de Gipuzkoa a solicitar y recibir de la 
empresa suministradora los datos de consumo de electricidad de esta 
entidad para su inclusión en los pliegos que regirán el expediente de 
contratación. 
 

3.- Autorizar al Alcalde del Ayuntamiento para la firma de cuantos 
documentos sean necesarios. 

 
 

------------------------------- 

 

3.-   DAR CUENTA DEL INICIO EXPEDIENTE  NOMBRAMIENTO JUEZ DE PAZ 

 

<<HABIENDO  finalizado el período de cuatro años por el que fue nombrado Juez de Paz Titular y 
sustituto de este municipio, 

 
RESULTANDO que el órgano competente para la elección del Juez de Paz Titular y sustituto de este 

municipio es el Pleno del Ayuntamiento, 
 
CONSIDERANDO lo dispuesto en el artículo 101 y siguientes de la Ley Orgánica del Poder Judicial, y el 

Reglamento 3/1995 de 7 de junio (BOE 13 de julio de 1995) de Jueces de Paz.  
 
CONSIDERANDO  lo dispuesto en la Legislación aplicable: 
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Art. 99 a 103 de la Ley orgánica 6/1985 de uno de julio del poder judicial, Art. 49 a 52 de la Ley 38/1988 de 
28 de diciembre de Demarcación y de Planta Judicial, 

 
RESUELVO 

 
Primero:  Iniciar expediente para elevar al Pleno la propuesta de nombramiento de los cargos de Juez de 

Paz titular y sustituto para el municipio de Zumaia. 
 
Segundo:  Dar trámite al procedimiento, publicar el anuncio en el BOG y abrir un plazo de 15 días hábiles 

para que los interesados en cubrir la mencionada vacante, lo soliciten por escrito al Sr. Alcalde.->> 
 

 

El alcalde ha presentado el tema y ha comentado que tras ser aprobado por 
el pleno lo presentará en comisión y una vez recogidas todas las solicitudes 
volverá a presentar al pleno para la elección provisional del juez de paz. 

 

---------------------------- 

 

RUEGOS Y PREGUNTAS 

 

1.- Montse Arana (EAJ-PNV) ha comentado que sorprendentemente ha 
encontrado errores de género en las bases para la elección del juez de paz, y 
ha preguntado en qué comisión se tratara el tema. 

El alcalde ha respondido que el tema será llevado a la comisión de servicios. 

2.- Montse Arana (EAJ-PNV) ha preguntado sobre el órgano competente para 
la aprobación del Plan Especial de la Ria del Urola. 

El alcalde le ha respondido que la aprobación inicial la da el alcalde y la 
aprobación definitiva el pleno. 

3.- Por último Montse Arana (EAJ-PNV) ha preguntado sobre la razón del 
retraso en el reparto de la revista Zumaiazu. 

 

No habiendo más temas que tratar, el alcalde-presidente da por finalizada la 
sesión cuando son las nueve y treinta y un minutos de la tarde y yo, el 
Secretario , doy fe. 

 

 

                                                          El Secretario 
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